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MSSZ Elnökségi ülés 

jegyzőkönyv 

 

Időpont: 2023. július 7., 14:00. 

 

Helyszín: Budapest 1055 Falk Miksa utca 10. 

 

Jelen vannak: 

dr. Polyánszky Zoltán – PZ; dr. Flumbort András – FA; Bea Zsolt – BZs; Berkes Ferenc – BF; dr. 

Font Gusztáv – FG; Komiszár Nanetta – KN; Kurpé Csaba – KCs; Pergel László – PL; Szabó 

Ferenc – SzF; Sipos István – SI; Döry Jenő – DJ; dr. Sárdy Péter – SP; Karikás Marianna – KM; 

Gonda László – GL; Sármási Péter – SP; Lenger Dóra – LD 

 

PZ megállapítja, hogy az elnökség 9 fővel van jelen, így az ülés határozatképes.  

PZ az előzetesen megküldött napirendet terjesztette fel szavazásra azzal, hogy a 7 pontban a 

Versenybíró Bizottság jelentését az Elnökség nem tárgyalja, csak Kovács Klára fellebbezésének 

ügyét: 

 

1. Elnöki tájékoztató 

2. Szenior Bizottság elnökének megválasztása  

3. Döntés a Nemzeti Csapatbajnokság 2023/2024. évi lebonyolítási rendjéről 

4. Szövetségi kapitányok kiválasztása 

5. Honosítási ügyek elbírálása 

6. Tagfelvételi kérelmek elbírálása 

7. Döntés Kovács Klára fellebbezése tárgyában 

8. Döntés az MSSZ szolgáltatási díjak mértékéről 

9. Egyebek 

 

Szavazás: az Elnökség a napirendet egyhangúlag elfogadta. 

 

 

1. Napirendi pont: Elnöki tájékoztató 

 

PZ tájékoztatja az Elnökséget, hogy a Közgyűlés rendben lezajlott, az új Alapszabály benyújtásra 

került, a Szervezeti és Működési Szabályzat átdolgozásra lesz a következő nagy adminisztratív 

feladat. A 2024-es Sakkolimpiával kapcsolatosan prezentálja, hogy FIDE helyszínvizit történt július 

7-9 között, melynek során felmérésre került a BOK Csarnok mint lehetséges helyszín, valamint 

megtörtént a potenciális szálláshelyek és kongresszusi helyszínek megtekintése. A barátságos 

hangulatú tárgyalássorozat közben sor került gálavacsorára is, melynek díszvendége volt GM 

Portisch Lajos úr. Június 16-án lezajlott a Sakkolimpiai Nyílt Nap is, melyen kb. 70 fő vett részt; az 

eseményen PZ prezentált a Sakkolimpia előkészületeiről, amit kérdések-válaszok, kvíz, szimultán 
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és Fischerrandom blitz-verseny követett. PZ köszönetet mondott Komiszár Nanettának a 

rendezvény kapcsán nyújtott sok segítségért. 

 

PZ elmondta: Az NRÜ-vel küszöbön áll a megállapodás, amelyből az MSSZ humán erőforrásaira, a 

csapat Európa-bajnokságra, valamint a bírói kar olimpiai felkészítésére jut forrás. Ezen felül a 

magyar bajnokságra és az ifjúsági sakkra, valamint a nem személyi jellegű működési költségekre 

további 30 millió forint bevonására van még szükség 2023-ban.  

 

Személyi ügyek: Július 1-től Sipos István főtitkár, Sármási Péter versenyiroda-vezető és Karikás 

Marianna sakkolimpia-projektkoordinátor munkába állt, szükséges még alkalmaznunk pénzügyi 

asszisztenst és mihamarabb kommunikációs munkatársat.  

 

2. Napirendi pont: Szenior Bizottság elnökének megválasztása  

 

Döry Jenő röviden beszélt a szenior sakkozásról, ennek keretében előadta többek között az alábbi 

felvetéseket:  

• Kezdeményezné a FIDE-nél az S50 korosztályt S55-re emelni 

• Női csapat indítása a nemzetközi szenior bajnokságban célszerű lenne, mert aranyra is 

esélyes csapatról beszélünk 

• Érdemes lenne nem csak standard, hanem rapid és blitz szenior magyar bajnokságot is 

tartani, mivel 100 fő feletti létszám prognosztizálható, érdemi és erős játékosokkal 

• Nem szükséges külön Kegyeleti Csoport a bizottságba. 

  

PZ Döry Jenőt további 4 évre a Szenior Bizottság elnökévé javasolja megválasztani. 

 

Szavazás: 5 igen, 2 tartózkodás, 2 ellenszavazat  

15/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: Döry Jenőt az Elnökség megválasztotta a 

Szenior Bizottság elnökévé. 

 

3. Napirendi pont: Döntés a Nemzeti Csapatbajnokság 2023/2024. évi lebonyolítási rendjéről 

 

A Nemzeti Csapatbajnokság reformjával foglalkozó munkacsoport jelentésének a Szuperligára 

vonatkozó javaslati pontjait Szabó Ferenc elnökségi tag ismertette az alábbiak szerint: 

• 10 tábla 12 helyett, külföldi játékosok számának maximalizása fordulónként 2 főben 

• Két duplaforduló megtartása: a nyitó mérkőzések lehetőség szerint vidéki helyszínen, 

pályáztatás során történő kiválasztással, a záró fordulók Budapesten történő megtartása, 

sajtó meghívásával 

• 2024 tavaszán újragondolni és szükség esetén megreformálni a többi bajnoki osztályt is 

 

PZ az előterjesztést elfogadásra javasolja. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

16/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: A Nemzeti Csapatbajnokság 2023/2024. évi 

lebonyolítási rendjéről szóló változtatásokat elfogadja. 



3 

 

 

 

4. Napirendi pont: Szövetségi kapitányok kiválasztása 

 

Férfi szövetségi kapitánynak PZ Ács Pétert javasolta, 2024.12.31-ig tartó felkéréssel.  

Jelölt felkérésével kapcsolatban aggály nem merült fel. PZ javasolta az Elnökségnek előterjesztése 

elfogadását. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

17/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség egyhangúlag támogatta a 

javaslatot, miszerint az MSSZ elnöke kérje fel Ács Pétert férfi szövetségi kapitánynak 

határozott időtartamra, 2024.12.31-ig bezárólag. 

 

 

Női szövetségi kapitány kérdésében FA Papp Gábort javasolta, hasonlóan 2024.12.31-ig tartó 

megbízással. Megbízásának feltételeként az Elnökség meghatározott egyes kritériumokat, amelyek 

teljesülése esetén nincs akadálya a további közös együttműködésnek. Ezek egyik eleme az 

Olimpiára való felkészülés jegyében Fodor Tamásnak a női válogatott szekundánsaként való 

alkalmazása. FA javasolta az Elnökségnek előterjesztése elfogadását. 

 

Szavazás: 7 igen, 1 tartózkodás, 1 ellenszavazat  

18/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség 7 igen, 1 tartózkodás, 1 nem 

szavazattal támogatta a javaslatot, miszerint az MSSZ alelnöke a rögzített feltételek mellett 

kérje fel Papp Gábort női szövetségi kapitánynak határozott időtartamra, 2024.12.31-ig 

bezárólag azzal, hogy ha a jelölt a felkérést nem vállalja, akkor Fodor Tamást kérje fel. 

 

5. Napirendi pont: Honosítási ügyek elbírálása 

 

PZ előadta, hogy IM Dudin Gleb orosz állampolgárságú játékos honosítási kérelmet nyújtott be 

több hónapja a Sakkszövetség felé. Jelölt élője közel 2500, családja több mint 14 hónapja 

tartózkodik Magyaroroszágon, de ő maga az USA-ban tanul sakkösztöndíjjal. A jelölttel és 

édesanyjával személyesen találkozott az Elnök, Orsó Miklós és Sipos István. Elnök javasolta, hogy 

az Elnökség fogadja el a honosítási kérelmet, és a zászlóváltás díját szabja meg 750€-ban 

általánosan, amely csökkenthető méltányossági kérelem vagy más egyedi elbírálás alapján. 

 

A további jelentkezésekkel kapcsolatban egy meghatározott eljárásrend került előterjesztésre, amely 

szabályozza a honosítási kérelmet beterjesztők felé az MSSZ által követendő kommunikációt. 

Magyar állampolgárságú játékos hazaigazolása esetén 50 € zászlóváltási díjat javasolt.  

 

PZ előadta, hogy Sanan Sjugirov, Pavel Eljanov és Arkadij Naiditsch neve is felmerült a 

zászlóváltással kapcsolatban. Az Elnökség egyetértett a velük való kapcsolatfelvételben. 
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PZ javasolja az előterjesztése elfogadását az Elnökség felé. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

19/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség egyhangúlag támogatta Dudin Gleb 

honosítási kérelmét, valamint elfogadta az előterjesztett eljárásrendet és előirányzott 

zászlóváltási díjakat.  

 

6. Napirendi pont: Tagfelvételi kérelmek elbírálása 

 

A napirendi pont tárgyalása előtt 16:17-kor Kurpé Csaba elnökségi tag távozik az ülésről, PZ 

rögzíti, hogy az elnökség határozatképessége 8 fővel fennmaradt. 

 

PZ előadja, hogy a Dorogi Atlétikai Club, valamint a Pécsi Sport Nonprofit Zrt. nyújtott be 

tagfelvételi kérelmet. A kérelmeket dr. Sárdy Péter, az MSSZ jogásza megvizsgálta, a 

tagfelvételeknek jogi akadálya nincs. A dorogi kérelmet egyértelműen jóváhagyásra javasolta, 

hiszen igazolhatóan létező szakosztállyal és sakkbázissal rendelkezik, és ezt az előterjesztést 

elfogadásra javasolta az Elnökség felé.  

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

20/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség a javaslat egyhangú elfogadásával 

a Dorogi Atlétikai Clubot felvette az MSSZ tagjai sorába.  

 

A pécsi szervezet esetében a javaslat szerint a Szövetség nyitott a befogadásra, megadta a 

tagfelvételhez az elvi hozzájárulást azzal, hogy az MSSZ munkatársai feltárják a szervezet sakk-

szakosztályának bázisát, tényleges tevékenységét, törekvéseit és céljait, majd ezt követően az elnök 

javaslatára vagy felveszik a szervezetet az MSSZ tagjai sorába vagy visszautalják az ügyet az 

Elnökség elé. PZ javasolta előterjesztésének elfogadását. 

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

21/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség egyhnagúlag támogatta a 

javaslatot, hogy az MSSZ munkatársai tárják fel a Pécsi Sport Nonprofit Zrt. sakkhoz 

kapcsolódóan tervezett vagy létező tevékenységét és ez alapján az elnök döntsön a 

tagfelvételről vagy a kérelem Elnökség általi újratárgyalásáról.  

 

7. Napirendi pont: Döntés Kovács Klára fellebbezése tárgyában  

 

Kovács Klára fellebbezést nyújtott be az Elnökség felé két korábbi IA normával kapcsolatosan. Az 

Elnökség megvizsgálta a benyújtott fellebbezést. FA javasolta, hogy az Elnökség jelöljön ki egy 3 

fős panelt (bizottságot), amely mélyrehatóan megvizsgálja az ügyet, és döntést hoz legkésőbb július 

31-ig, amely végzés erejével bír. A panel tagjainak javasolta önmagát, Dr. Flumbort Andrást, Dr. 

Sárdy Pétert és Dr. Font Gusztávot. A jelöltek a jelölést elfogadták. 

 

PZ az Elnökség támogatását kérte a panel kijelöléséhez.  
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Szavazás: 6 igen, 2 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

22/II/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: Kovács Klára fellebbezését egy három fős panel 

megvizsgálja, és végzés erejű döntés hoz az ügyben legkésőbb július 31-ig. A panel tagjai: Dr. 

Flumbort András, Dr. Sárdy Péter és Dr. Font Gusztáv. 

 

8. Napirendi pont 

Döntés az MSSZ szolgáltatási díjak mértékéről 

 

PZ ismertette, hogy az MSSZ több éve ugyanazokkal az adminisztrációs díjszabásokkal működik, 

továbbá az általános infláció és az MSSZ költségeit is kedvezőtlenül érintő adójogszabály-

változások miatt is erősen indokolttá és időszerűvé vált a díjak emelése. A javaslat szerint az egyes 

díjtételekben mindössze 1-2 ezer forintos emelés történne, ami az egyén szintjén könnyen 

kigazdálkodható, azonban a Szövetségnek évi 10 millió Ft körüli pluszbevételt jelentene, ami az 

ifjúsági sakktól történt forráselvonás idején különösen jelentős összeg az MSSZ számára, nagyjából 

a Maróczy Sakkiskola éves költségvetésének felel meg. 

 

A javaslat tárgyalása során az Elnökség arra jutott, hogy bár a díjemelés szükséges és megalapozott 

lépés lenne, a klubokat és a sakkozókat nem kívánja az idei évben többletteherrel sújtani, ezért a 

döntést elhalasztja és ősszel tűzi újra napirendre.  

 

9. Napirendi pont: Egyebek 

 

PZ ismertette, hogy az MSSZ alperesként másodfokon is megnyerte a pert GM Ribli Zoltán úr 

ellen. Az ügyben a Sakkszövetséget Dr. Sárdy Péter ügyvéd úr képviselte sikeresen. 

 

PZ lezárja az elnökségi ülést 17:44-kor. 

 

dr. Polyánszky Zoltán s.k.    Sipos István s.k.    

    elnök              jegyzőkönyvvezető    


